
Rødovre, den 12. maj 2023 

 

Høringssvar fra Skolebestyrelsen på Islev Skole vedr. et fælles skoledistrikt 

Skolebestyrelsen på Islev Skole er positivt indstillet vedr. etableringen at et fælles skoledistrikt i 
Rødovre Kommune og bakker op om forslaget. Vi er særligt positive omkring, at der i forslaget 
fokuseres på, at man ikke ønsker at skabe A og B skoler ved at sikre en bæredygtig volumen, så 
der er gode forudsætninger for faglig udvikling og trivsel for såvel medarbejdere som elever. 

 

Vi ønsker at bidrage med følgende opmærksomhedspunkter: 

 Vi er bekymrede for om man ved at vente så lang tid med en udbygning/renovering af Islev 
Skole, vil skabe en ”fysisk” B-skole, som er nedslidt. Det kan medføre, at forældre, som 
skal have deres barn på Islev Skole vil være utilfredse med placeringen af deres barn. 

 Vi er bekymrede for, at nogle børn vil få langt i skole, selvom der er et nærhedsprincip. 

 Vi synes, det er en god idé at tænke kommunens cykelstrategi sammen med det fokus, som 
der er på sikre skoleveje. Måske kunne man med fordel tænke økonomi på tværs af 
områder i denne sammenhæng. 

 Der skal være en opmærksomhed på, hvordan man vil sikre frit skolevalg, når der er et 
fælles skoledistrikt. 

 Det er vigtigt at overholde de klassekvotienter, der er aftalt og ikke dispensere for disse, 
da det vil underminere idéen med ét skoledistrikt. 

 Fordelingskriterierne af eleverne på skolerne skal være transparente, hvis de også 
indbefatter en socioøkonomisk betragtning.  

 Antallet af daginstitutioner, som der skal samarbejdes med i forbindelse med overgangen til 
skole. Hvis overgangens skal være god for børnene, så kræver det gode muligheder for 
samarbejde mellem skole og daginstitution. Dette kan blive vanskeligt, hvis den enkelte 
skole skal samarbejde med mange forskellige daginstitutioner. 

 

 

 

 



 


